
KOMISE INFORMAČNÍCH TECHNOLOGIÍKOMISE INFORMAČNÍCH TECHNOLOGIÍKOMISE INFORMAČNÍCH TECHNOLOGIÍKOMISE INFORMAČNÍCH TECHNOLOGIÍ    
V Praze dne 9.6.2010 

Přítomni:Přítomni:Přítomni:Přítomni: M. Tůma, V. Babický, L. Beneš, O. Číp, Č. Číšecký, M. Duda, 
M. Fridrich, V. Havlík,  J. Chudoba, M. Indra, M. Jarník, J. Jursa, 
A. Kugler, M. Nečesal, L. Pellar, H. Pospíšil, M. Salaj, P. Sunega, 
J. Štrunc, M. Šimonová, M. Švamberková, J. Vackář, P. Vaníček, 
P. Vondrášek 

Omluveni:Omluveni:Omluveni:Omluveni: J. Anděl, M. Bárta, V. Brunnhofer, I. Černý, P. Divina, M. Heřman, 
O. Jakl, 

Program:Program:Program:Program:    
1. Úvod 
2. Schválení dodatečných žádostí o dotace z prostředků KIT 
3. Schválení příspěvků ústavů AV ČR na provoz počítačové sítě 
4.  Diskuze 
5. Různé 

Jednání zahájil předseda komise M. Tůma. 

Ad 1)Ad 1)Ad 1)Ad 1)    
M.Tůma v úvodu stručně uvedl hlavní body programu jednání.  

Ad 2)Ad 2)Ad 2)Ad 2)    
M. Indra přednesl dva dodatečné požadavky na dotace, které byly Komisi předloženy 
k doporučení financování (Příloha 1, položky 13, 14): 
1) Areálový firewall ASA 5540. Předkladatelem je FGÚ, požadavek příspěvku 

250 tis. Kč, pokrývající 50% skutečných nákladů, byl doporučen v plné výši. 
2) Firewall ASA 5540. Předkladatelem je SSČ, požadavek příspěvku 250 tis. Kč, 

pokrývající 50% skutečných nákladů,  byl doporučen v plné výši. 

Ad 3)Ad 3)Ad 3)Ad 3)    
M. Indra popsal algoritmus výpočtu poplatků ústavů na provoz počítačové 
sítě AV ČR. Uvedl, že algoritmus je odvozen od počtu vědeckých pracovníků ústavů, 
vztaženého vždy k poslednímu dni předcházejícího roku  a  konstatoval, že vzhledem 



k mírnému nárůstu počtu vědeckých pracovníků v roce 2009 se úměrně zvýšila 
i celková suma letošních poplatků. 
M. Tůma dále podrobně popsal způsob tvorby poplatků s ohledem na fakturované 
platby (CESNET, PASNET, BAPS) a zdůvodnil rozsah dotace AV ČR. 
Také zdůraznil, že váhový koeficient (Kč/bod), zohledňující např. míru inflace 
nebo výrazné změny ve fakturovaných platbách, se poslední dva roky 
nezměnil (Příloha 2). 
 V souvislosti se složením fakturovaných plateb byla krátce diskutována 
infrastruktura počítačové sítě AV ČR a její začlenění do metropolitních sítí PASNET 
a BAPS a návaznost na síť CESNET. 
KIT předložený rozpis poplatků ústavů AV ČR jednomyslně schválila. 

Ad 4)Ad 4)Ad 4)Ad 4)    
M. Indra představil členům již fungující novou diskusní platformu Wiki 
na adrese https://kit.avcr.cz . 
Na základě diskusních příspěvků členů KIT k systému Wiki zde budou vystaveny 
i starší zápisy, zvýší se parametr maximální velikosti ukládaných souborů a dočasně 
se zruší omezení přístupu k systému pouze z IP adres akademické sítě. 
M. Indra informoval o semináři na téma Trestně-právní ochrana autorských práv 
v oblasti počítačových sítí. Seminář proběhl dne 21.2.2010 v přednáškovém sále 
ÚTIA AV ČR, v.v.i. a vedl jej lektor plk. Ing. Luděk Vamberk, zaměstnanec policejního 
prezidia. 

Ad 5)Ad 5)Ad 5)Ad 5)    
O. Číp ve své prezentaci představil jednu z možných alternativ moderního 
zálohovacího systému a zároveň navrhl uspořádání odborného semináře na toto 
téma. M. Indra přislíbil pomoc při oslovení firem specializovaných na systémová 
zálohování a při organizaci semináře na podzim tohoto roku. Dále doporučil řešit 
zálohovací systém formou pilotního projektu podaného do podzimního kola 
výběrových řízení Fondu rozvoje CESNET. 
M. Tůma doporučil jako bod příštího jednání zabývat se novými dotačními prioritami 
KIT a tím ukončil jednání. 
 
Zapsala M. Šimonová       Schválil M. Tůma 


